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شماره

صفحه

روزنامه

جلسه شورای اقتصاد به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد.
برای  اهمیت جذب سرمایه گذاری خارجی  بر  مخبر  ایسنا، محمد  به گزارش 
مناسبی که  با جهت گیری  تأکید کرد و گفت:  اقتصادی کشور  تحقق رشد 
رییس جمهور درخصوص توسعه روابط با کشورهای منطقه در پیش گرفته اند، 
فضای مناسبی برای جذب سرمایه گذاری خارجی در کشور فراهم شده است. 
معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به گزارش سازمان برنامه و بودجه 
درخصوص خط مشی تنظیم بوجه سال ۱۴۰۲ کل کشور گفت: لازم است برای 
سرعت بخشیدن به اجرای برنامه ها و تحقق تکالیف مندرج در بودجه سالانه، 

اختیارات کافی متناسب با وظایف و تکالیف تعیین شده به استانداران تفویض 
شود تا اجرای برنامه ها معطل دستگاه های اجرایی نباشد.

در این جلسه که رییس سازمان برنامه و بودجه، وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
و سرپرست  مرکزی  بانک  رییس کل  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  نیرو،  نفت، 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز حضور داشتند، گزارشی از تعیین خط 
مشی تنظیم بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور و همچنین مبانی بخشنامه تدوین این 
بودجه ارائه و درخصوص رویکردها و سیاست های کلان حاکم بر بودجه سال 

آینده کل کشور بحث و تبادل نظر شد.

خودرو  واردکنندگان  انجمن  دبیر 
صمت  وزارت  دستورالعمل  گفت: 
گونه ای  به  خودرو  واردات  درباره 
شرکتی  هیچ  گفت  باید  که  است 
واجد شرایط واردات خودرو نیست.
به گزارش رویداد۲۴ ، بحث واردات 
خودرو این روزها داغ است و وزیر 
صمت هم اعلام کرده ۳۰۰ شرکت 
خارجی  خودرو  واردات  برای 
به  و  کرده اند  ثبت نام  کشور  به 
زودی شرکت های دارای صلاحیت 
معرفی  مردم  به  را  خودرو  واردات 
از  برخی  اما  بین،  این  در  می کنیم. 
معتقدند  خودرو  بازار  کارشناسان 
که واردات خودرو به کشور عملی 

نخواهد شد.
دبیر  دادفر  مهدی  ایلنا،  گزارش  به 
انجمن واردکنندگان خودرو درباره 
جالبی  صحبت های  خودرو  واردات 
مهم ترین  که  است  داده  انجام 

بخش های آن را می خوانید:
تنظیم  دستورالعمل  به  *باتوجه 
شرایط  واجد  شرکتی  هیچ  شده 
واردات نیست؛ به عبارت دیگر این 
دستورالعمل، امکان واردات را سلب 
کرده است و من اطمینان دارم که 

در نهایت موفق نخواهد شد. 
که  است  آمده  دستورالعمل  *در 
زمینه  در  اختیاری  صمت  وزارت 
تخصیص ارز ندارد و بانک مرکزی 
باید ورود کند؛ سؤال این است اگر 
وزارت صمت نمی خواهد ارز برای 
چرا  پس  بدهد  تخصیص  واردات 
کرده  دستورالعمل  تدوین  به  اقدام 

است؟
شرکت های  به  صمت  *وزارت 
واردکننده اعلام کرده که خودروها 
بعد از واردات باید در بورس عرضه 
سود  یک  فروش  از  بعد  و  شوند 
می شود.  داده  واردکننده  به  عادلانه 
که  است  مطرح  پرسش  این  اینجا 
چه نوع کالایی با این روند وارد و 

بفروش رسید؟
ماده ۴ حمایت از مصرف کننده در 
این واردات برقرار است؟ آیا الزام 
به وجود آمدن شرکت نمایندگی و 
خدمات پس از فروش وجود دارد؟ 
واردات  به دنبال  صمت  وزارت  آیا 
خودروهایی مانند پروتون و سوبارو 
است که یک قطعه آن در بازار پیدا 

نمی شود؟
هر  به  استاندارد  ملی  سازمان   *
استاندارد  انطباق  گواهی  شرکتی 
یورو  هزار   ۱۰ با  آیا  می دهد؟  را 
نظر  به  می توان خودرو وارد کرد؟ 
واردات  اهل  دوستان  این  می رسد 
واردات  قواعد  با  و  نیستند  خودرو 
آن آشنایی ندارند و نمی تواند اقدام 

به واردات کنند.
واردکننده  برای  سود  میزان  *اگر 
واردکننده  نباشد  مشخص  خودرو 
نتواند خود خودرو را بفروش برساند 
به  ورود  برای  رغبتی  تردید  بدون 

این بازار ندارد.
صنعت  که  است  سال   ۴۰ ایران 
مالک  دولت  و  دارد  خودروسازی 
بازار  دولت  و  است  صنعت  این 
به  که  می کند  تنظیم  به گونه ای  را 
و  شود  تبدیل  خودروساز  این  نفع 
به  که  دهد  انجام  کاری  نمی تواند 

ضرر آن ها تمام شود.
حدود  داخلی  خودرو  *ارزان ترین 
۲۰۰ میلیون تومان است آیا وزارت 
واردات  مجوز  می تواند  صمت 
خودرو ۱۵۰ میلیونی را بدهد؟ بدون 
دولت  و  است  منفی  پاسخ  تردید 
داخلی  تولید  از  راستای حمایت  در 
تولید  قیمت  زیر  خودرو  نمی تواند 

داخلی وارد کند.
*اگر واردات پورشه و خودروهای 
همه  برای  است  ممنوع  هیبریدی 
این  فروش  چرا  باشد  ممنوع  باید 
ممنوع  تملیکی  اموال  برای   خودرو 

نیست؟

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو: 

نشست خبری ریاست دانشگاه جامع علمی کاربردی به مناسبت سی ویکمین 
سالگرد تاسیس این دانشگاه صبح امروز ۱۸ مهرماه برگزار شد.

 
علمی  جامع  دانشگاه  رئیس  بلندی«  »حسین  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 
کاربردی گفت: دانشگاه علمی کابردی پس از دفاع مقدس ایجاد شد و 
هدفش پیش بردن کارها و امور مورد بود و باید از کسانی که ابتدا در این 

راه قدم برداشتند تشکر کرد. 
بلندی با بیان اینکه باید با شناخت نیاز بازار کار و نیاز شغل جوانان کشور 
برای اشتغال برنامه داشت، گفت: روی این موضوع باید نظارت کرد. وقتی 

مهارت ایجاد شود،  بهره وری افزایش  می یاید. 
رییس جمهور فرمودند بهره وری باید بالا برود، بهره وری بدون نظارت بالا 
نمی رود. تنها دانشگاهی که برای دانشجویان مهارت ایجاد می کند علمی 

کاربردی است. 
او با بیان چالش های دوران ریاست خود بیان کرد: اگر برای شغل برنامه 
می نویسیم، می دانیم که مشاغل مدام در حال تغییرند و این نکته بسیار مهمی 

است که باید به آن توجه داشت. 
او با تأکید بر شورای غیرفعال برنامه ریزی آموزشی و درسی دانشگاه در 
دوره های قبلی گفت: ۳۱۳ مرکز علمی کاربردی وابسته به مراکز دولتی 
با تعطیلی آن از سال ۹۶،  ۲۰۰ هزار دانشجو کمتر فارغ  تعطیل شدند و 
التحصیل شدند در واقع تعطیلی این مراکز جلوی ۱۴۰ هزار شغل را گرفت. 
بیان کرد: هر مرکز میانگین  با اشاره به عدم وجود توازن در دانشگاه  او 
باید ۵۰۰ هزار دانشجو داشته باشد. ما بررسی کردیم که آیا همین مراکز 

خدمات خوبی ارائه می کنند؟
بلندی درخصوص نظارت در ساختار دانشگاه اظهار کرد: برنامه این است 
از  بعد  است  قرار  فرد  داد.  به درستی تشخیص  باید  را  بازار کار  نیاز  که 
بیندازد  راه  کوچک  شرکتی  یا  شود  کار  بازار  جذب  مستقیم  دانشگاه 
بیندازند  راه  کار  خود  برای  افراد  یعنی  است  دومی  من  اصلی  هدف  که 
و فارغ التحصیل دانشگاه های دیگر را هم به کار بگیرند. هر روز الزامات 
برای  عده ای  و  شوند  روزرسانی  به  باید  مهارت ها  و  می کند  تغییر  شغلی 

توانمندسازی به دانشگاه مراجعه می کنند. 
حسن  بر  و  می دهیم  مجوز  ما  داد:  ادامه  کاربردی  علمی  دانشگاه  رییس 
نمی کنند  علمی کاربردی مدرک صادر  مراکز  داریم.  نظارت  اجرای آن 
بلکه مجوز از دانشگاه دارند و در نهایت مدرک را دانشگاه صادر می کند. 
این نظارت تا به حال به نظرم سخت افزاری بوده و باید آن را تغییر دهیم و 
به صورت دائمی جاری و ساری باید نظارت کنیم. در یک سیستم همیشه 
ممکن است خطا به وجود بیاید. ما به عنوان دانشگاه موظف هستیم خطا را 
شناسایی و آن را حل کنیم. صلاحیت حرفه ای بحث دیگری است که سال 
۹۶ قانونی در مجلس تصویب شد تحت عنوان قانون جامع صلاحیت حرفه 
ای. ما صد در صد نظام صلاحیت حرفه ای را قبول داریم اما هر کس باید 

کار خودش را به درستی انجام دهد. ما نیز به بحث صلاحیت حرفه ای ورود 
پیدا کردیم و چارچوب آن تعیین شد. 

او یادآور شد: وزیر علوم برای اولین بار مهارت و اشتغال را جدی دنبال 
می کند و این خیلی مبارک است. در مورد خودمان می دانیم که شورایی در 
وزارت علوم تشکیل شده و با حضور معاونین و روسای دانشگاه جامع و 

فنی و حرفه ای و همه امور مهارتی آنجا بررسی می شود. 
بلندی تأکید کرد: ما باید فعالیت هایمان به نحوی باشد که بچه ها وارد بازار 

کار شوند اینجا با نقایصی مواجه بودیم که چالش ماست.
که  نیست  اینطور  و  است  جدی  بسیار  فرهنگی  مسائل  کرد:  اظهار  او 
هرکسی بخواهد به موضوعات فرهنگی ورود پیدا کند. باید خودباوری و 

وجدان کاری داشته باشد. کسی که خودباور است، خداباور است.
بلندی از ۴۵۰۰ ظرفیت جدید برای جذب مدرسان در این دانشگاه خبر داد 

و گفت: تا ۲ هفته آینده فراخوان جذب مدرسان ارایه می شود. 
بهینه سازی  و  بازبینی  به  اشاره  با  کاربردی  علمی  جامع  دانشگاه  رئیس 
نظارتی  و  آموزشی  فرایندهای  گفت:  دانشگاه  این  نظارتی  فرایندهای 

دانشگاه جامع هوشمندسازی می شود. 
او اضافه کرد: در هر استان حداقل یک خانه خلاق ایجاد می شود و چند 

رویداد در راستای برنامه فرهنگی به زودی اجرایی خواهد شد. 
نظری  دانشگاه های   ۸ و   ۷ ترم  دانشجویان  تمام  کرد:  خاظرنشان  بلندی 
می توانند همزمان با آموزش های دانشگاهی پودمان های تخصصی خود را 
در مراکز علمی کاربردی بگذرانند و با سابقه یک ساله فارغ التحصیل شوند. 
او یادآور شد: امکان تحصیل همزمان در دو دانشگاه وجود دارد و پس از 
گذراندن ۶۰ واحد، دانشجویان سایر دانشگاه ها می توانند وارد دانشگاه جامع 

علمی کاربردی شوند و با دو مدرک فارغ التحصیل شوند. 
رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی با بیان اینکه در برنامه ما حضور ۵۰ 
مرکز بین المللی است، گفت: تا کنون ۳ مرکز در حال طی مراحل قانونی 

برای بین المللی شدن هستند. 
او در آخر با اشاره به جذب ۴۵ هزار دانشجو در بهمن ماه از پذیرش ۱۲۲ 
هزار دانشجو در مهرماه خبر داد و از حضور ۲۲۰ هزار دانشجو و ۵۷۱ مرکز 

علمی کاربردی گفت.

پیشنهاد شنیدن نظرات و انتقادات 
مردم توسط رئیس قوه قضاییه، فی 
است  مقبولی  و  مطلوب  امر  نفسه 
قضاییه  قوه  رئیس  بر  علاوه  اما 
باید روسای قوای مجریه و مقننه 
و سایر مسئولان کشور هم به طور 
برای  طرحی  عملیاتی  و  جدی 
شنیدن حرف های مردم ارائه دهند 
و پس از هر دوره یک ماهه، آنها 
را در قالب راهکارهای اجرایی و 
قانونی درآورند. فقط گفتن و فقط 
نمی کند  درمان  را  دردی  شنیدن، 
بلکه خوب شنیدن و به آنها عمل 
کردن می تواند از فشارهای روحی 
و روانی و اقتصادی جامعه بکاهد 
و جلوی طغیان و سرکشی مردم، 
خصوصاً نسل جوان و نوجوان را 

بگیرد.
طبیعتاً هیچ کس مریض نیست که 
ده ها خطر را به جان خود بخرد و 
در خیابان حاضر شود تا اعتراض 
بیان کند. همه  اوضاع  از  را  خود 
زندگی  یک  که  دارند  دوست 
مطلوب  دغدغه،  بدون  شرافتمند، 
عواملی  و  باشند  داشته  متوسط  و 
که اینها را مورد تهدید قرار داده 

است را برنمی تابند.
ندارد که  مسئولی هم وجود  هیچ 
این دیدگاه را قبول نداشته باشد و 
همه آنها، حق را به مردم می دهند 
پشت  عملی  برنامه  چون  ولی 

ناامیدانه  مردم  نمی شود،  دیده  آن 
فرجی  شاید  تا  می کنند  اعتراض 
شده و گره از کار جامعه گشوده 

شود.
»جنبه  اعتراضات   ۸۸ سال  تا 
 ۹۸ سال  از  داشت،  سیاسی« 
پیدا  اقتصادی«  »جنبه  تاکنون 
»جنبه  متأسفانه  اینک  و  کرده 
این  است.  یافته   اعتقادی« 
مصاف ها  و  محورها  به  جایی  جا 
به  بعد  و  اقتصادی  به  سیاسی  از 
خوبی  نشانه  فرهنگی،  و  اعتقادی 
نیست چرا که گسترش زمینه های 
ابعاد سیاسی،  را در همه  اعتراض 
را  اجتماعی  اقتصادی و  فرهنگی، 

نشان می دهد.
سیاسی  اعتراضات  کنترل  و  مهار 
و اقتصادی، به مراتب راحت تر از 
مهار و کنترل اعتراضات اعتقادی 
فرد  هر  در  اعتقاد  که  چرا  است 
و  علاقه  و  عشق  پشتوانه  باید 
با  و  باشد  داشته  درونی  پذیرش 
فشار بیرونی شدنی نیست. روسای 
باید  کشور  مسئولان  و  قوه  سه 
در  مشکلات  حل  برای  همزمان 
هر سه عرصه سیاسی، اقتصادی و 
اعتقادی فکر بکری کنند و مردم 
امیدواری  و  رضایت  سطح  به  را 

واقعی سوق دهند.
همه حرف های مردم همین است 

و بس.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

در جلسه شورای اقتصاد به ریاست معاون اول رئیس جمهور؛

رئیس دستگاه قضا: 

 ویدئوی پربازدید از اعتراضات 
۱۶ مهرماه در نازی آباد تهران

مدیرکل تجاری سازی و امور تشکل های 
وزارت راه و شهرسازی:

تعرفه های ترانزیتی بین ایران و ۶ کشور 
آسیای میانه همسان سازی می شود

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس، گفت: بنده 
واقعا متأسف هستم که عده ای در شرایط امروز آب به آسیاب دشمن ریخته 

و اینگونه مردم را نسبت به تمام آرمان ها بدبین می کنند.
جلال رشیدی کوچی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اظهارت دبیر ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر درخصوص حجاب، بیان کرد: متأسفانه نان 
باشند.  نمی کند که در کدام طرف  بلوا و آشوب است، فرقی  عده ای در 
در خوش بینانه ترین حالت باید بگوییم که دبیر ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر از روی نادانی این حرف را در چنین شرایطی مطرح کرده است. 
اما سؤال این است که نظام تا کِی قرار است به خاطر  برخی افراد هزینه 

پرداخت کند؟
اگر مشکلی از مردم حل نمی کنیم حداقل سکوت کنیم

وی در ادامه اظهار کرد: ما اگر امروز نمی توانیم دردی از مردم دعوا کنیم 
حداقل بهتر است که سکوت کنیم تا درد بیشتری به مردم اضافه نکرده و 
بیشتر برای کشور و نظام هزینه ایجاد نکنیم. بنده واقعا متأسفم که چنین 
فردی با این تفکر مسئولیت گرفته و اینگونه آب به آسیاب دشمن ریخته 
و اینگونه مردم را نسبت به تمامی آرمان ها بدبین می کند. متأسفانه کسی 

هم نیست که جلوی این افراد را بگیرد.
ای کاش عده ای در این شرایط به مرخصی اجباری می رفتند

نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: متأسفانه 

عده ای هم که نان آنها در اختلاف و دوقطبی سازی جامعه است برای این 
مواضع »به به« می کنند. به نظر بنده در این شرایط سکوت خیلی ها بهترین 
برای  هم  و  مردم  به  برای کمک  هم  و  فضا  آرام شدن  برای  هم  کمک 
کمک به نظام است. ای کاش به برخی از افراد مرخصی اجباری می دادند 
تا به خانه های خود رفته و پس از آرام شدن فضا مجدداً اظهارنظر می کردند.
این عضو کمیسیون امور داخلی کشور گفت: جالب این است زمانی که 
فضای مجازی را فیلتر کردند همان افرادی که موافق فیلتر بودند، رفتند و 
فیلترشکن دانلود کردند و سپس در موافقت با فیلترینگ اظهارنظر می کنند.
نمی آید،  در  جور  عقل  با  خیلی  مواضع  این  کرد:  تأکید  کوچی  رشیدی 
مردم این رفتارها را می بینند و مقایسه می کنند اما بیشتر عصبانی می شوند.

در واکنش به اظهارات دبیر ستاد امر به معروف

روزنامه ایران: 

برخورد با بازداشت شدگان شنبه 
قهرآمیز باشد!

شهاب حسینی 
ممنوع الخروج شد

اینکه  بر  تأکید  با  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده   ، رویداد۲۴  گزارش  به 
و  فتوت  غیرت،  روح  از  سرشار  رفتارهایِ  زیباترین  با  ورزشکاران 
از  سرشار  ورزشی  عرصه های  گفت:  رفتند،  جبهه ها  سوی  به  جوانمردی 

افتخارات است و قله ها توسط جوانان در سطح جهان در حال فتح است.
به گزارش »انتخاب«، سردار حسین سلامی روز دوشنبه در دومین کنگره 
در  میهمانی  و  حضور  توفیق  از  خرسندی  ابراز  با  ورزشکار  شهدای  ملی 
فضای بیش از پنج هزار شهید جاودان و والامقام جامعه پرافتخار ورزش، 
اظهار داشت: پنج هزار ستاره درخشان و بی غروب که همیشه بر آسمانِ 

افتخاراتِ این میهن و عرصه ورزش تابناک و درخشان هستند. 
در جمع صمیمی خانواده های معزز، صبور و نجیب شهدا هستیم، عزیزانی 
اعتبار و منزلت کشور قربانی  امنیت،  که آرزوهای خود را برای عزت، 

کرده اند.
آن ها  به  که  گرفته اند  قرار  تأثیر  تحت  جوانان  از  قلیلی  عده  افزود:  وی 
می گوییم دشمن را بشناسید و مهره سیاسی شطرنج علیه کشور نشوید. با 
اندیشه های دشمن جابه جا و پیاده نظام ژنرال های آن ها نشوید که فرمان 
می دهند نیروهای کشور را حمله و ترور کنید. این ها از کشته شدن شما 

لذت برده و خیرخواه شما نیستند، اینان شیطان هستند.
فرمانده کل سپاه ادامه داد: درود بر این مردم شجاع و بابصیرت. دشمن در 

وسط روز، خورشید را در آسمان تکذیب می کند. وقتی رهبر عزیز در رژه 
نیروهای مسلح حاضر شده، دشمن انکار می کند. برهنگی افتخار آن هاست. 
آیا این مسیر را می خواهید؟ جوانان تان را هر چند اندک نصیحت کرده 
پیروز  مثل صحنه های سخت  هم  این صحنه  در  ندهید.  اغتشاش  اجازه  و 
بیرونی می گوییم  به دشمنان  اما  ندارد،  مقابله را  یارای  می شویم و دشمن 
که با جوانان فریب خورده به سراغ تان می آییم. این جوانان به دامان ملت 
هشدار  باشید.  رفتارتان  مراقب  می گیریم،  انتقام  همین ها  با  برمی گردند. 
می دهیم دست از این رفتارها بردارید. شما ما را قبلا آزموده اید، به سراغ تان 

می آییم.

فرمانده سپاه:

فرمانده سپاه: عده قلیلی از جوانان تحت تأثیر القائات دشمن قرار گرفته اند؛ به آن ها می گویم 

مهره شطرنج سیاسی دشمن نشوید؛ این دشمنان را می شناسیم؛ این ها شیطانند

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردی خبر داد؛

امکان تحصیل در دو دانشگاه پس از گذراندن ۶۰ واحد وجود دارد


